
Protokół Nr  VI  /15 

 

z  obrad VI sesji  Rady Miasta Rypin  w dniu  08 czerwca  2015 roku  w Urzędzie Miasta 

Rypin  pod przewodnictwem p.  Jarosława  Sochackiego – Przewodniczącego  Rady 

Miasta Rypin. 

 

Na stan 15 radnych  obecnych było  15. 

Lista obecności stanowi  zał. nr 1 do  protokołu. 

Sesja trwała od godz.  14.30 do godz. 18.00 

 

Porządek   obrad : 

 

 

1. Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad VI sesji Rady  Miasta Rypin, 

     b/  przyjęcie porządku obrad  VI  sesji, 

     c/  przyjęcie protokołu  V sesji, 

     d/  informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Miasta. 

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  V sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 

3.  Sprawozdanie przewodniczących  Komisji  Rady z prac Komisji. 

4.  Ocena zasobów  Pomocy Społecznej. 

5.   Przedstawienie  sprawozdania finansowego  wraz  ze sprawozdaniem  z wykonania   

      budżetu miasta  Rypin  za 2014 rok. 

6.  Przedstawienie uchwały  Nr  14/S/2015 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby  

     Obrachunkowej  w Bydgoszczy  w sprawie  wyrażenia opinii o  przedłożonym przez   

     Burmistrza Miasta Rypin  sprawozdaniu   z  wykonania  budżetu miasta  za 2014 rok wraz  

     z informacją  o stanie  mienia miasta . 

7. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej złożonego do Regionalnej Izby  

    Obrachunkowej  o udzielenie absolutorium burmistrzowi  miasta  Rypin za rok 2014. 

8. Przedstawienie uchwały  Nr  8/Kr/2015 Składu Orzekającego  Nr 8 Regionalnej Izby   

    Obrachunkowej  w Bydgoszczy  z dnia 21 maja 2015  roku  w sprawie  

    wyrażenia  opinii   o wniosku  Komisji Rewizyjnej  Rady Miasta Rypin  w sprawie  

    udzielenia  absolutorium    Burmistrzowi  Miasta  za  2014 rok. 



9. Dyskusja. 

10. Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz ze  

    sprawozdaniem  z wykonania  budżetu Gminy Miasta Rypin  za 2014 rok( projekt  

    uchwały Nr  VI/ 50 /15 ) 

11. Podjęcie  uchwały  w sprawie  absolutorium  dla  Burmistrza  Miasta Rypin za  2014 rok  

     ( projekt uchwały Nr  VI/ 51/15 ) 

 

12.  Podjęcie uchwał  w sprawach : 

       a/ w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Rypin  na  

           lata 2015-2018 ( projekt uchwały Nr  VI/52/15), 

       b/ w sprawie uchwalenia  Wieloletniego  programu  gospodarowania mieszkaniowym   

           zasobem Gminy Miasta Rypin  na lata  2015-2020( projekt  uchwały Nr  VI/53/15), 

       c/ w sprawie uchylenia  uchwały( projekt uchwały Nr  VI/54/15), 

       d/ zmieniająca uchwałę w sprawie lokalizacji  i regulaminu  targowisk oraz  miejsc  

           handlowych  na terenie Miasta Rypina( projekt uchwały  Nr VI/55/15), 

       e/  zmieniająca uchwałę  w sprawie  przyjęcia  Programu Profilaktyki i  

            Rozwiązywania  Problemów   Alkoholowych  oraz Programu  Przeciwdziałania   

Narkomanii dla miasta Rypin na rok 2015 ( projekt uchwały Nr VI/56/15), 

       f/   w sprawie  trybu powoływania  członków  oraz organizacji  i trybu działania   

            Rypińskiej Rady Działalności  Pożytku Publicznego ( projekt uchwały Nr VI/ 57 /15), 

       g/   w sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności   Miejskiego Ośrodka  Pomocy  

            Społecznej  w Rypinie  w 2014r.(projekt uchwały Nr  VI/ 58 /15), 

       h/   zmieniająca uchwałę w sprawie  zasad udzielania stypendium motywacyjnego  Rady  

             Miasta Rypin ( projekt uchwały  Nr  VI/ 59 /15), 

        i/   zmieniająca  uchwałę  w sprawie zasad  obniżania  tygodniowego  obowiązkowego   

             wymiaru  godzin  zajęć dla dyrektorów  i wicedyrektorów  szkół oraz  nauczycieli  

             pełniących obowiązki  w ich zastępstwie , ustalenia tygodniowego  obowiązkowego   

             wymiaru godzin  zajęć  nauczycieli  realizujących  w ramach stosunku  pracy   

             obowiązki określone  dla stanowisk  o różnym  tygodniowym obowiązkowym  

             wymiarze godzin  oraz ustalenia       tygodniowego obowiązkowego  wymiaru godzin   

             zajęć  pedagogów , psychologów , logopedów  zatrudnionych w szkołach  oraz  

             wprowadzenia  nowych zasad  obniżania  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  

             zajęć( projekt uchwały Nr  VI/60/15), 

 



       j/   w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na realizację  

            zadania pn.  „Dobudowa windy osobowej dla osób niepełnosprawnych do budynku  

            administracyjnego Starostwa Powiatowego w Rypinie” ( projekt uchwały Nr   

            VI/61/15), 

       k/  w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na realizację  

            zadania pn.  „Remont  chodnika na ulicy Dworcowej w Rypinie w ciągu drogi  

            powiatowej nr  2228C”( projekt uchwały  Nr  VI/62/15), 

       l/   w sprawie ustalenia górnych stawek  opłat za usługi  w zakresie  opróżniania   

           zbiorników   bezodpływowych  i transportu  nieczystości  ciekłych ( projekt uchwały  

           Nr  VI/63/15 ), 

       ł/   w sprawie udzielenia pomocy    rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko- 

           Pomorskiego ( projekt uchwały  Nr  VI/64/15), 

       m/ zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2015 rok   

            ( projekt uchwały Nr  VI/ 65 /15), 

       n/  zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej  

            Gminy Miasta Rypin na lata   2015-2024  ( projekt uchwały Nr  VI/ 66 /15 ), 

       o/ w sprawie  ustalenia wysokości   opłaty  za wpis  do rejestru  żłobków  i klubów   

           dziecięcych ( projekt  uchwały Nr  VI/67/15). 

 

 13.  Interpelacje , wnioski i zapytania radnych. 

 14. Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

 15.  Zamknięcie  obrad  VI sesji  Rady Miasta Rypin. 

 

Ad.1a 

Przewodniczący  Rady Miasta p. Jarosław  Sochacki  otworzył obrady  VI sesji. 

Stwierdził, że na sali jest  14 radnych,  sesja jest więc  prawomocna do  podejmowania 

uchwał. 

 

Ad.1b 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił porządek  obrad VI sesji. Zgłosił wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad sesji  w punkcie  12o-  projektu uchwały  Nr VI/67/15 w 

sprawie  ustalenia wysokości   opłaty  za wpis  do rejestru  żłobków  i klubów  dziecięcych. 

Rada Miasta Rypin  14 głosami” „za „ jednogłośnie   wniosek przyjęła. 

Na obrady przybył radny   Zbigniew D. Kędzierski. 



 

Rada Miasta Rypin  15 głosami ”za” jednogłośnie  przyjęła porządek obrad VI sesji. 

 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „  jednogłośnie  przyjęła protokół  V sesji. 

 

Ad.2 

Burmistrz Miasta Rypin informował  m.inn o tym, że : 

- od 30 marca bardzo dużo się wydarzyło w naszym mieście i jego obrębie. Warto wspominać  

  o naszych korzeniach, warto pokazywać nasze archeologiczne wykopy i opowiadać  historię  

  naszego miasta, 

- wiele osób chwali Rypin, że robi krok do przodu. Zaistniały bardzo wyraźne nawiązki w     

  podatkach z CIT-u i PIT-u,  

- 17 kwietnia odbył wizytę w Pomorskiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej, aby pozyskać  

   nowe tereny w mieście i w Puszczy Miejskiej,  

- 24 kwietnia odbyło się spotkanie mające na celu  przystąpienie do EGD.  

   Zarząd przyjął pozytywnie uchwałę członkowską.  

- 25 kwietnia odbyło się Motoserce. Miasto towarzyszyło klubowi motocyklistów w tym  

   przedsięwzięciu  mającym na  celu  zbiórkę krwi,  

- delegacja z Rypina była z wizytą po relikwie św. Jana Chrzciciela, 

- 28 maja w naszym mieście gościła p. Ochojska i akcja humanitarna dla Nepalu.  

- 1 maja  br. odbył się Piknik Rodzinny,  Burmistrz  dziękował za zorganizowanie tego  

   Święta, 

- 6 maja w Tleniu odbył  się dzień godności dla niepełnosprawnych oraz odbyła się  

   konferencja dotycząca przemocy i uzależnień,  

- w tym roku odbyła się już 42 Wiosna Teatralna, która w bardzo dobry sposób promuje  

   Rypin oraz miasta sąsiednie, 

- 20 maja br.  został otwarty plac zabaw na ul. Łącznej przy blokach RTBS, 

- 21 maja odbyła się w Urzędzie Miasta Rypin konferencja dotycząca Cyfrowej Szkoły, 

- 22 maja br.  odbyło się  zakończenie akcji „Daj Włos”, nasze miasto było pionierem tej  

   akcji,  

- w tym roku w naszym mieście również odbyły się I targi medycyny naturalnej. Miasto  

  włączyło się w tą akcję,  w przyszłych latach  miasto planuje jeszcze  większe  

  zaangażowanie.  



Burmistrz informował ponadto : 

1. Dzisiaj upłynął termin składania ofert na realizację zadania pn. „Ubezpieczenie 

majątku i innych interesów Gminy Miasta Rypin, jednostek organizacyjnych  

i Instytucji Kultury” W oznaczonym terminie wpłynęły 3 oferty na część 1 i 3 oferty na 

część 2 ofert. Postępowaniem zostały objęte: Urząd Miasta Rypin, RDK, Muzeum, 

Biblioteka i wszystkie jednostki organizacyjne Gminy Miasta Rypin. Szacowana 

wartość zamówienia na okres 3 lat wynosi 235 800,00 zł. 

2. W dniu 27 maja 2015 roku zostało wszczęte postępowanie przetargowe na realizację 

zadania pn. „Przebudowa ul. Osiedle Sportowe”. Termin składania ofert został 

wyznaczony na 11 czerwca 2015 roku. 

3. W dniu 2 czerwca 2015 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. 

„Organizacja wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży nad Morzem Bałtyckim”. 

Termin składania ofert został wyznaczony na 10 czerwca 2015 roku. 

4. W dniu 15 maja 2015 roku zostało rozstrzygnięte postępowanie na realizację zadania 

pn. „Załadunek, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Miasta Rypin”. Wartość najkorzystniejszej oferty wynosi 299,00 zł za realizację 

zamówienia obejmującą przygotowanie odpadów do transportu, załadunek, transport  

i unieszkodliwienie 1 Mg wyrobów zawierających azbest. W najbliższym czasie 

zostanie zawarta umowa na realizację zadania, które jest dofinansowane ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.    

5. W dniu 2 czerwca 2015 roku zostało rozstrzygnięte postępowanie na realizację zadania 

pn. „Dostawa betonowych koszy ulicznych”. Wartość najkorzystniejszej oferty wynosi 

10 885,50 zł. W najbliższym czasie zostanie zawarta umowa na realizację zadania.    

6. W dniu 1 kwietnia 2015 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Budowa chodnika przy ul. Cichej”. Wartość brutto umowy wynosi 71 673,86 zł. 

Wykonawca Budownictwo Ogólne – Usługi Krzysztof Gółkowski z Brodnicy na 

realizację umowy miał czas do 6 maja 2015 roku. 

W dniu 4 maja zakończono roboty na ww. zadaniu. W ramach zadania wykonano 

odcinek chodnika z kostki brukowej i przebudowano zjazdy na posesje od 

skrzyżowania z ul. Ogrodową do ul. Prusa. Powykonawcza wartość robót wyniosła 

76 204,48 zł. W ramach tego samego zadania siłami własnymi wykonaliśmy 

dodatkowo krótki odcinek chodnika poza skrzyżowaniem z ul. Cichą oraz dodatkowe 

przejście dla pieszych  przez ul. M. Konopnickiej.  



7. W dniu 15 kwietnia 2015 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Budowa oświetlenia na ul. Brzozowej – II etap”. Wartość brutto umowy wynosi 

11 938,04 zł. Wykonawca ZAKŁAD INSTALACJI ELEKTRYCZNEJ Mateusz 

Więckiewicz z Podgórza na realizację umowy miał czas do 20 maja 2015 roku. 

Zadanie zostało zrealizowane w terminie umownym i dokonano odbioru. 

8. W dniu 30 kwietnia 2015 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Opracowanie Dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla zadania pn. Poprawa 

efektywności energetycznej budynku Zespołu Szkół Miejskich w Rypinie”. Wartość 

brutto umowy wynosi 23 985,00 zł. Wykonawca Jacek Gorzyński prowadzący 

działalność gospodarczą pod nazwą „AGBAST” z Częstochowy na realizację umowy 

ma czas do 28 sierpnia 2015 roku. 

9. W dniu 30 kwietnia 2015 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Przebudowa chodników przy ul. Orzeszkowej”. Wartość brutto umowy wynosi 

73 855,81 zł. Wykonawca Budownictwo Ogólne – Usługi Krzysztof Gółkowski  

z Brodnicy na realizację umowy miał czas do 4 czerwca 2015 roku. 

W dniu 1 czerwca dokonano odbioru końcowego robót zadania. W ramach robót 

wymieniono nawierzchnię chodników i krawężniki na odcinku od mostu do siedziby 

Komes-u oraz przebudowano dojście do pomnika 900 - lecia i plac wokół niego. 

Ostateczna wartośc robót wyniosła około  73 tys. zł. Jednocześnie siłami własnymi 

przesunęliśmy i wzmocniliśmy płytami ażurowymi skarpę ziemną przy budynku 

siedziby RTBS-u. Umożliwiło nam to wykonanie na tym odcinku chodnika 

poprawiającego bezpieczeństwo ruchu w kierunku obiektów MOSiR. Obecnie 

oczekujemy na dokumentację projektową oświetlenia parkowego na odrestaurowane 

tereny parkowe przy rzece Rypienicy, oraz odcinek od budynku RTBS do terenów 

MOSiR w tym wyżej wspomnianych terenów wokół pomnika. 

10. W dniu 30 kwietnia 2015 roku podpisano umowę na opracowanie dokumentacji 

projektowo kosztorysowej na ostatni odcinek oświetlenia ul. Ogrodowej. Termin 

wykonania zamówienia 30 września 2015 roku. 

11. W dniu 12 maja 2015 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Ogrodzenie targowiska przy ul. Orzeszkowej”. Wartość brutto umowy wynosi 

10 741,15 zł. Wykonawca CMP – rial Sp. z o.o. z Torunia na realizację umowy miał 

czas do 2 czerwca 2015 roku.  

W dniu 3 czerwca podpisano protokół odbioru robót na zadaniu, w ramach którego 

odbudowano odcinek ogrodzenia wzdłuż rzeki Rypienicy. Nowe ogrodzenie wykonane 



jest z systemowych paneli z drutu powlekanego o wys. około 1,30 m i mamy nadzieje 

że ograniczy zanieczyszczanie rzeki z terenu targowiska oraz zabezpieczy skarpę rzeki 

przed rozjeżdżaniem samochodami dostawczymi. W tym samym rejonie KOMES 

zakończył swoje zadanie polegające na uregulowaniu gospodarki wodno-ściekowej  

w ul. Wodnej. Orzeszkowej i Spokojnej dzięki czemu po zakończeniu procesu 

przełączania dopływów ścieków komunalnych skończą się brzydkie wyziewy  

z likwidowanej kanalizacji ogólnospławnej oraz zrzuty nieoczyszczonych ścieków do 

rzeki.  

12. W dniu 20 maja 2015 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Przebudowa odcinka ul. Słonecznej – III etap i Przebudowa chodników w ul. Nowej”. 

Wartość brutto umowy wynosi 115 927,06 zł. Wykonawca Przedsiębiorstwo Robót 

Drogowych z Lipna na realizację umowy ma czas do 19 czerwca 2015 roku. 

W dniu 20 maja 2015 roku przekazano plac budowy zadania, w ramach których 

wykonana na zostanie nawierzchnia pieszojezdni z kostki brukowej betonowej na 

odcinku pomiędzy ul. Żytnią i 11 Listopada oraz przebudowane chodniki i zjazdy na 

posesje na odcinku ul. Nowej pomiędzy ul. 3 maja i Słoneczną.  

13. W dniu 28 maja 2015 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Przebudowa chodników w ul. Garncarskiej i ks. Chojeckiego”. Wartość brutto umowy 

wynosi 124 549,52 zł. Wykonawca Budownictwo Ogólne – Usługi Krzysztof  

Gółkowski z Brodnicy na realizację umowy ma czas do 7 lipca 2015 roku. 

W dniu 28 maja przekazano wykonawcy plac budowy zadania. Roboty budowlane 

obejmą wymianę zniszczonych krawężników, obrzeży i nawierzchni chodników  

i zjazdów w ul. Garncarskiej i ks. Chojeckiego w ilości około 1150 m2.   

14. Na bieżąco przeprowadzane są postępowania i zawierane umowy na realizację zadań 

dotyczących bieżącej działalności Urzędu. 

15. W dniu 28 maja 2015 roku dokonaliśmy odbioru końcowego zadania pn. „Przebudowa 

ul. Spokojnej” . W ramach długo oczekiwanego przez mieszkańców zadania wykonano 

około 4800 m2 nawierzchni jezdni i zjazdów z posesji z kostki brukowej betonowej na 

podbudowie z kamienia łamanego. Ze względu na wąski pas drogowy   wykonana 

droga ma status pieszo jezdni bez rozdzielenia pasów ruchu pieszego  

i samochodowego. Taki charakter drogi zobowiązuje kierowców do zachowania 

szczególnej ostrożności i ograniczenia prędkości do 20 km/h. Obowiązuje również 

zakaz parkowania poza miejscami oznaczonymi do tego celu.  Zdemontowane  

z ul. Spokojnej żelbetowe płyty drogowe zostały ułożone na ul. Zacisze oraz w części 



dróg bocznych odchodzących od ul. Spokojnej nie posiadających statusu drogi 

publicznej ale będących we władaniu miasta. Ostateczna wartość robót budowlanych 

wyniosła  784 338,82 zł.   

16. Kontynuowane są prace na zadaniu „Budowa budynku komunalnego przy  

ul. Dworcowej”. Wykonawca wykonał większość robót objętych zamówieniem poza 

wykonywaniem warstw samopoziomujących i posadzek rulonowych oraz malowaniem 

lokali mieszkalnych. Roboty te uległy opóźnieniu ze względu na brak zasilania 

docelowego realizowanego na nasze zamówienie przez Energa S.A. Brak przyłącza 

energetycznego  uniemożliwił uruchomienie ogrzewania c.o i wysuszenie podłoży  

w stopniu umożliwiającym wykonywanie ww. robót. Mając na uwadze powyższe 

termin odbioru końcowego zadania został przesunięty na dzień  25 czerwca 2015 roku. 

17. Zakończono większość prac związanych z renowacja pomnika 900 lecia w parku 

miejskim. W ramach robót wykonano żelbetowe ścianki osłonowe, izolację płyty 

wierzchniej, ściany zostały zabezpieczone farbami typu  antygrafitti. Do zakończenia 

prac pozostało nam zawieszenie nowych tablic pamiątkowych. Odświeżenie elementów 

stalowych i herbu miasta. W kolejnym etapie porządkowania tego obszaru planujemy 

zamontowanie oświetlenia parkowego w rejonie pomnika i dojścia do niego.  

 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji Rady Miasta   informowali nt. prac komisji w okresie od IV sesji .  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej p. Kędzierski informował, że  

komisja odbyła 3 posiedzenia, w tym jedno wspólne posiedzenie komisji. 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania p. Górecka z kolei poinformowała o 6 

spotkaniach komisji, gdzie m. in. komisja zajmowała się zaopiniowaniem projektów uchwał, 

zapoznała się ze sposobem przyznawania stypendium motywacyjnego, dokonała analizy 

finansowej w sprawie dokształcania i doskonalenia zawodowego nauczycieli, zapoznała się z 

kalendarzem imprez oświatowych jak również z problemami wszystkich placówek 

oświatowych.  

Pani Federowicz Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej 

poinformowała, że jej Komisja odbyła 3 spotkania, gdzie m. in. zapoznano się z działalnością 

MOPS i ŚDS w Rypinie.  

Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska, której 

przewodniczącym jest p. Żywocki odbyła 4 posiedzenia opiniując projekty uchwał. Na 



ostatnim posiedzeniu zapoznano się z informacją Policji o sytuacji kryminalno-porządkowej 

w naszym mieście.  

Z kolei Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki pod przewodnictwem p Chojnackiego w 

okresie między sesyjnym odbyła 3 posiedzenia, w tym 2 wyjazdowe w klubie „Lech Rypin” i 

RCS, jedno posiedzenie wspólne.  

Pan Sobierajski przewodniczący Komisji Kultury Promocji i Rozwoju poinformował o 7 

posiedzeniach komisji, gdzie komisja zajmowała się opiniowaniem projektów uchwał dot. m. 

in. powołania Rady Pożytku Publicznego, Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami, czy 

zaopiniowania uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Rypin do Dobrzyńskiej Organizacji 

Turystycznej. Komisja zapoznała się z działalnością RDK i Miejsko-Powiatowej Biblioteki 

Publicznej w Rypinie.  

Komisja Rewizyjna pod przewodnictwem p. Nowatkowskiego odbyła 2 posiedzenia, 

analizowała skargi i wnioski wpływające do Burmistrza Miasta Rypin, na 2 posiedzeniu 

przeanalizowała wykonanie budżetu Miasta Rypin za 2014 rok przygotowując wniosek w 

sprawie absolutorium dla Burmistrza.  

 

Ad.4 

Ocenę  zasobów Pomocy Społecznej otrzymali  radni w celu zapoznania się z  dokumentem. 

Kierownik  MOPS p. Marta Kubas – Trędewicz  informowała, że   przedłożenie powyższej 

informacji    Radzie jest wymogiem ustawowym .W informacji są dane demograficzne  

prognozowane na przyszłe 2 lata. 

Dokument stanowi zał. nr  2 do protokołu. 

Radny Paweł Sobierajski  zwrócił uwagę na fakt, że  wzrosła  liczba osób  korzystających  ze 

wsparcia MOPS, pytał  o zasiłek okresowy. 

Pani Kierownik  wyjaśniała, że   wiąże się  to ze zmianą  kryterium. 

 

Ad.5 

Burmistrz Miasta p. Paweł Grzybowski skupił się nad  realizacją  zadań inwestycyjnych . 

Zaznaczył, że  rok 2014 był rokiem  co najmniej dobrym dla miasta Rypin ze względu na 

realizację  zadań inwestycyjnych  ale również na ocenę, jaka została  wystawiona  po 2014 

roku. Planowany deficyt w tamtym roku  miał wynosić  na minusie  2.543 tys. zł  a zakończył 

się wynikiem dodatnim w kwocie  3.434 tys. zł . To oznacza, że  nadwyżka operacyjna 

wyniosła  prawie  6 mln złotych , przy czym nie było  zbyt wiele  dochodów  majątkowych. 

Burmistrz  zauważył, że w latach 2012-2013 , gdzie była  przede wszystkim sprzedaż terenów  



w strefie ekonomicznej , tych dochodów  było więcej. Jeśli  nie wzrosło  zadłużenie  miasta  

w porównaniu do   2013 roku  , a nadwyżka operacyjna   wzrosła  prawie  o 5 mln złotych , to 

można stwierdzić , że jest dobrze. Burmistrz  dodał, że  racjonalnie  gospodarując , 

przygotowując  środki na   kolejne inwestycje  w nowej perspektywie  z RPO, miasto jest 

wstanie  przygotować się    nie tylko do zadań inwestycyjnych , czy bieżących, ale  również 

do spłaty  obligacji, które czekają miasto  od 2018 roku. Patrząc na wskaźnik  zadłużenia  

miasta , który wynosi  9 mln złotych  tzn. około  18 %, są miasta , które mają  blisko 100 % 

zadłużenia. Liczy się przede wszystkim  nadwyżka operacyjna  . Jest to wskaźnik  

indywidualny dla każdej gminy  liczony na bazie wydatków  i dochodów bieżących  z 

ostatnich 3 lat. Miasto Rypin  ma ten wskaźnik na kwotę   6 mln złotych  i on będzie  również 

decydował  o możliwościach  na najbliższe  lata. Burmistrz dziękował pani Skarbnik , jej 

Zastępcy , kierownikom jednostek miejskich , którzy muszą radzić sobie  ze swoimi  

budżetami. Kierował też podziękowania   dla Wydziału  Zamówień  Publicznych , gdzie 

dobrze  przygotowane  przetargi i specyfikacje to też są oszczędności dla budżetu. Na koniec 

podziękował  radnym za konstruktywną  współpracę.  

 

Skarbnik Miasta p. Violetta Zielaśkiewicz  przedstawiła realizacje budżetu Miasta Rypin za 

2014 rok. Budżet Miasta Rypina na 2014 rok został uchwalony przez Radę Miasta w dniu 30 

grudnia 2013 roku w następujących wielkościach:  

dochody   - 50.461.820 zł 

wydatki    - 53.005. 492 zł 

Zaplanowano deficyt w kwocie   2.543.672 zł. 

W wyniku zmian budżetowych dokonanych w trakcie roku przez Radę oraz Burmistrza na 

dzień 31 grudnia 2014 roku budżet  wyniósł:  

dochody- 55.925.985 zł 

wydatki – 60.384.375 zł  

Planowany deficyt wzrósł do kwoty 4. 458.390 zł.  

Realizacja budżetu:  

W wyniku realizacji budżetu w 2014 roku dochody zrealizowano w 97% planu, tj. w kwocie 

54. 455.253 zł, w tym :  

- dochody bieżące: zrealizowano w 100%   

- dochody majątkowe- w 52% 

Struktura wykonania dochodów przedstawia się następująco:  

- dochody własne stanowią 55%- wykonano w 97% 



- dotacje celowe stanowią 23%- wykonano w  96% 

- subwencje stanowią 22%- wykonano w 100% 

Czyli dochody pozyskane z zewnątrz- 45% -dochodu ogółem 

                  własne- 55% dochodu ogółem  

W dochodach własnych  największy udział stanowią :  

- wpływy  z podatków i opłat – 43% doch. własnych , 

- udziały w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa tj. 39%( PIT ,CIT) 

- dochody z majątku: 1% 

- pozostałe dochody- 17%  

We wpływach z podatków i opłat – największy odsetek stanowią: 

- podatek od nieruchomości- 27%, 

- opłata śmieciowa- 7%,  

- podatek od środków transportowych 2 % 

Pani Skarbnik informowała też na temat realizacji wydatków na dzień 31 grudnia 2014 roku. 

Plan wydatków budżetowych po zmianach wyniósł 60.384.375 zł, został zrealizowany w 

84%. 

Wydatki bieżące zrealizowano w 90% 

Wydatki majątkowe w 50% 

W strukturze zrealizowanych wydatków najwięcej środków budżetowych zaangażowano na 

realizacje zadań w zakresie:  

- Oświata i wychowanie – 40% 

- Pomoc społeczna -24  %  

-Gospodarka komunalna - 8%,  

-Administracja publiczna - 7% 

-Gospodarka mieszkaniowa - 7% 

 

Za okres objęty oceną miasto uzyskało dodatni wynik finansowy w kwocie 3. 434. 091 zł przy 

planowanym deficycie w kwocie 2.543.672 zł. Pani Skarbnik informowała też, że  nadwyżka 

operacyjna, czyli różnica między dochodami bieżącymi i wydatkami bieżącymi wyniosła 

6.235.135 zł. 

Dobry wynik finansowy oraz duża nadwyżka operacyjna za 2014 rok ma znaczenie na 

ustalenie nowego wskaźnika zadłużenia miasta. Im wyższa wartość nadwyżki operacyjnej w 

latach 2012-2014, tym lepsza kondycja finansowa gminy, lepszy potencjał inwestycyjny oraz 

zdolność kredytowa.  



Nadwyżka operacyjna  : w roku  2012 – 976.080 zł , w   roku 2013 – 1.546.096 zł, w roku 

2014 – 6.235.135 zł mówi nam ile pozostaje środków  w kasie  po pokryciu  podstawowych  

potrzeb  bieżących . 

 

Sprawozdanie  z wykonania  budżetu miasta Rypin za 2014 rok  stanowi  zał. nr  3 do 

protokołu. 

 

Ad.6 

Z-ca Skarbnika Miasta Rypin p. Krzysztof Pietrzak  przestawił  uchwałę  Nr  14/S/2015  

Składu Orzekającego  Nr 8  Regionalnej Izby  Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 23 

kwietnia 2015 roku  w sprawie wyrażenia  opinii o przedłożonym przez  Burmistrza Miasta 

Rypin sprawozdaniu  z wykonania  budżetu miasta  za 2014 rok wraz z informacją  o stanie 

mienia miasta. Zespół orzekający   postanowił pozytywnie  zaopiniować  przedłożone  przez 

Burmistrza  Miasta Rypin  sprawozdanie  z wykonania  budżetu miasta  za 2014 rok wraz z 

informacją  o stanie mienia  miasta.  

Uchwała  RIO  Zespół  we Włocławku  stanowi  zał. nr  4   do protokołu. 

 

Ad.7 

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Rady Miasta Rypin p. Jarosław Nowatkowski  

przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta 

Rypin za rok 2014. Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu miasta Rypin za 

2014 rok i wnosi do Rady Miasta Rypin o udzielenie p. Pawłowi Grzybowskiemu 

Burmistrzowi Miasta Rypin absolutorium za 2014 rok. Za udzieleniem absolutorium 

głosowało jednogłośnie 5 członków Komisji.  

Uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Rypin stanowi załącznik  nr  5 do protokołu.  

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jarosław Sochacki przestawił uchwałę Nr 8/Kr/2015 Składu 

Orzekającego Nr 8  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Bydgoszczy z dnia 21 maja 2015 

roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypin w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2014 rok.  

Skład Orzekający  Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Bydgoszczy  po 

zapoznaniu się  z wnioskiem  Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypin  w sprawie udzielenia  



absolutorium  Burmistrzowi Miasta   z  wykonania  budżetu miasta za 2014 rok  uznał., że  

wniosek  ten jest zasadny i zgody z prawem. 

Uchwała  RIO  Zespół  we Włocławku  stanowi  zał. nr  6 do protokołu. 

 

Ad.9 

Nie było dyskusji  w temacie udzielenia absolutorium Burmistrzowi  Miasta Rypin  za 2014 

rok. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  VI/50/15 w sprawie 

zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz ze sprawozdaniem  z wykonania  budżetu 

Gminy Miasta Rypin  za 2014 rok.  

Jest pozytywna  opinia  komisji Rady oraz  radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym. 

Rada Miasta  Rypin   15 głosami ”za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  VI/50/15 w 

sprawie zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz ze sprawozdaniem  z 

wykonania  budżetu Gminy Miasta Rypin  za 2014 rok.  

Uchwała   Nr  VI/50/15  stanowi zał. nr   7  do protokołu. 

 

Ad.11 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt  uchwały Nr  VI/51/15  w sprawie 

absolutorium  dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2014 rok. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Rady oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym. 

Rada Miasta Rypin  15  głosami „za „   jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr  VI/51/15 w 

sprawie absolutorium  dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2014 rok. 

Uchwała Nr  VI/51/15 stanowi zał.  nr    8   do protokołu. 

 

Były kwiaty, gratulacje i życzenia dla Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady Miasta  ogłosił  przerwę  w obradach sesji.  

 

 

 



Ad.12a 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/52/15  w 

sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami  Miasta Rypin na lata 2015-

2018. 

Jest pozytywna opinia Komisji Kultury , Promocji i Rozwoju oraz  radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

 Pan Marek Kiedrowski  informował , że jest zmiana w załączniku nr 1  programu zabytków. 

Przy poz. 5 w zał. Nr 2   pojawił się wpis  dot.  Kościoła  Ewangelicko-Augsburskiego . 

Przewodniczący  Rady  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „ , przy 1 wstrzymującym   podjęła  uchwałę Nr  

VI/52/15  w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami  Miasta 

Rypin na lata 2015-2018 ( 1 radny  był nieobecny na sali podczas głosowania ). 

Uchwała Nr  VI/52/15  stanowi zał. nr   9  do protokołu. 

 

Ad.12b 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/53/15 w sprawie 

uchwalenia  Wieloletniego  programu  gospodarowania mieszkaniowym  zasobem Gminy 

Miasta Rypin  na lata  2015-2020.  

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej   oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym . 

Rada Miasta Rypin   12 głosami „za „ , przy  2 „wstrzymujących „  podjęła  uchwałę Nr  

VI/53/15  w sprawie uchwalenia  Wieloletniego  programu  gospodarowania 

mieszkaniowym  zasobem Gminy Miasta Rypin  na lata  2015-2020.  

Uchwała Nr  VI/53/15  stanowi zał. nr   10   do protokołu. 

 

Ad. 12 c  

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/54/15 w sprawie 

uchylenia  uchwały.  

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oaz radcy oprawnego  pod 

względem formalno-prawnym . 

Rada Miasta Rypin   14 głosami „za „  jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr  VI/54/15  w 

sprawie uchylenia  uchwały. 

Uchwała Nr  VI/54/15  stanowi zał. nr   11  do protokołu. 

 



Ad. 12 d 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/55/15 zmieniającej 

uchwałę w sprawie lokalizacji  i regulaminu  targowisk oraz  miejsc  handlowych  na terenie 

Miasta Rypina.  

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Radny p. Nowatkowski, w związku z  wcześniejszą  wypowiedzią  burmistrza nt.  

pozostawiania porządku przez handlujących na terenie targowiska, poddawał pod rozwagę, 

aby taki zapis znalazł się  w przedmiotowej uchwale.  

Zdaniem radnego  Chojnackiego  uchwała wraca  już kilka razy , proponował, aby w dniu 

dzisiejszym jej nie podejmować. Wróci do komisji Rady  i przygotowana zostanie w takiej 

formie ,jak proponuje jego kolega przedmówca. 

Radca prawny p. Galek wyjaśniał, że  nie będzie środków prawnych, aby zmusić tych 

handlujących, którzy uiszczają opłatę targową , do sprzątania. Niestety sprząta  zarządca  

targowiska . Jedynie zawarcie umów cywilno-prawnych  spowodowałoby obowiązek 

posprzątania.  

Karol Chmielewski wyjaśniał, że   większość miejsc handlowych   jest  wydzierżawiana, 

można by więc sporządzić aneks do umowy  i w ten sposób  możliwa byłaby egzekucja. 

Radny Sobierajski pytał, czy  straż  miejska nie mogłaby   stosować mandatów? 

Ostatecznie Przewodniczący  Rady zaproponował, aby wrócić do  tematu sprzątania  na  

komisji, tymczasem poddał  pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

Rada Miasta Rypin 13 głosami „za „ , przy  2 „wstrzymujących „  podjęła  uchwałę Nr  

VI/55/15  zmieniającą uchwałę w sprawie lokalizacji  i regulaminu  targowisk oraz  

miejsc  handlowych  na terenie Miasta Rypina. 

Uchwała Nr  VI/55/15  stanowi zał. nr  12   do protokołu. 

 

Ad. 12 e 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/56/15  zmieniającej 

uchwałę  w sprawie  przyjęcia  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów   

Alkoholowych  oraz Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii dla miasta Rypin na rok 2015.  

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy  prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin   15  głosami „za „ jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr  VI/56/15    

zmieniającą uchwałę  w sprawie  przyjęcia  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  



Problemów   Alkoholowych  oraz Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii dla miasta 

Rypin na rok 2015. 

Uchwała Nr  VI/56/15  stanowi zał. nr   13 do protokołu. 

 

 Ad. 12 f  

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/57/15 / w sprawie  trybu 

powoływania  członków  oraz organizacji  i trybu działania   Rypińskiej Rady Działalności  

Pożytku Publicznego.  

Jest pozytywna opinia  Komisji  Kultury Promocji i Rozwoju  oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

 Radny Janusz Chojnacki  pytał  o  zapis   dot.  tego, że  to burmistrz  powołuje tych , z 

których ta Rada będzie się składała.  

Burmistrz  wyjaśniał, że   zapis ten wynika z ustawy.  

Przewodniczący  Rady   poddał projekt uchwały  pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „ , przy  1 „wstrzymującym „  podjęła  uchwałę Nr  

VI/57/15 w sprawie  trybu powoływania  członków  oraz organizacji  i trybu działania   

Rypińskiej Rady Działalności  Pożytku Publicznego.  

Uchwała Nr  VI/57/15  stanowi zał. nr   14   do protokołu. 

 

Ad. 12 g  

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/58/15 / w sprawie  

przyjęcia  sprawozdania  z  działalności   Miejskiego Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w 

Rypinie  w 2014r.  

Jest pozytywna opinia Komisji Rodziny Zdrowia i Pomocy Społecznej  oraz radcy prawnego 

pod względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin 15  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr  VI/58/15 w 

sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności   Miejskiego Ośrodka  Pomocy  

Społecznej  w Rypinie  w 2014r. 

Uchwała Nr  VI/58/15  stanowi zał. nr  15   do protokołu. 

 

Ad. 12 h 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/59/15 / zmieniającej 

uchwałę w sprawie  zasad udzielania stypendium motywacyjnego  Rady Miasta Rypin.  



Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty i Wychowania  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin 15  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr  VI/59/15 

zmieniająca uchwałę w sprawie  zasad udzielania stypendium motywacyjnego  Rady 

Miasta Rypin. 

Uchwała Nr  VI/59/15  stanowi zał. nr 16  do protokołu. 

 

Ad 12 i 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/60/15   zmieniającej  

uchwałę  w sprawie zasad  obniżania  tygodniowego  obowiązkowego     wymiaru  godzin  

zajęć dla dyrektorów  i wicedyrektorów  szkół oraz  nauczycieli   pełniących obowiązki  w ich 

zastępstwie , ustalenia tygodniowego  obowiązkowego    wymiaru godzin  zajęć  nauczycieli  

realizujących  w ramach stosunku  pracy   obowiązki określone  dla stanowisk  o różnym  

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin  oraz ustalenia       tygodniowego 

obowiązkowego  wymiaru godzin    zajęć  pedagogów , psychologów , logopedów  

zatrudnionych w szkołach  oraz   wprowadzenia  nowych zasad  obniżania  tygodniowego  

obowiązkowego  wymiaru   zajęć.  

Jest pozytywna  opinia  Komisji Oświaty  i Wychowania oraz radcy prawnego  pod względem 

formalno-prawnym. 

Radny Jarosław Nowatkowski  pytał, ile  rzeczywiście będzie wynosiło  pensum? 

Pani Świtalska wyjaśniała, że  po zmianie będzie wynosiło 3 godziny , tak jak w przypadku 

dyrektorów  przedszkoli.  

Przewodniczący Rady  poddał  w/w projekt  uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin 15  głosami „za „ jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr  VI/60/15 

zmieniającą  uchwałę  w sprawie zasad  obniżania  tygodniowego  obowiązkowego     

wymiaru  godzin  zajęć dla dyrektorów  i wicedyrektorów  szkół oraz  nauczycieli   

pełniących obowiązki  w ich zastępstwie , ustalenia tygodniowego  obowiązkowego    

wymiaru godzin  zajęć  nauczycieli  realizujących  w ramach stosunku  pracy   

obowiązki określone  dla stanowisk  o różnym  tygodniowym obowiązkowym wymiarze 

godzin  oraz ustalenia       tygodniowego obowiązkowego  wymiaru godzin    zajęć  

pedagogów , psychologów , logopedów  zatrudnionych w szkołach  oraz   wprowadzenia  

nowych zasad  obniżania  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru   zajęć. 

Uchwała Nr  VI/60/15  stanowi zał. nr  17  do protokołu. 

 



 

Ad 12 j  

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/61/15 / w sprawie  

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na realizację  zadania pn.  

„Dobudowa windy osobowej dla osób niepełnosprawnych do budynku   administracyjnego 

Starostwa Powiatowego w Rypinie” . 

Jest  pozytywna  opinia Komisji Rady oraz  radcy  prawnego pod względem  formalno-

prawnym. 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „ , przy  1 „wstrzymującym ”  podjęła  uchwałę Nr  

VI/61/15/ w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na 

realizację  zadania pn.  „Dobudowa windy osobowej dla osób niepełnosprawnych do 

budynku   administracyjnego Starostwa Powiatowego w Rypinie” . 

Uchwała Nr  VI/61/15  stanowi zał. nr   18   do protokołu. 

 

Ad. 12 k 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/62/15 / w sprawie  

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na realizację  zadania pn.  „Remont  

chodnika na ulicy Dworcowej w Rypinie w ciągu drogi    powiatowej nr  2228C”.  

Jest pozytywna opinia Komisji  Rady oraz radcy prawnego pod względem formalno-

prawnym. 

Rada Miasta Rypin 15  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr  VI/62/15/ w 

sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na realizację  zadania 

pn.  „Remont  chodnika na ulicy Dworcowej w Rypinie w ciągu drogi    powiatowej nr  

2228C”. 

Uchwała Nr  VI/62/15  stanowi zał. nr  19  do protokołu. 

 

Ad. 12 l  

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/63/15 /    w sprawie 

ustalenia górnych stawek  opłat za usługi  w zakresie  opróżniania   zbiorników   

bezodpływowych  i transportu  nieczystości  ciekłych.  

Jest pozytywna  opinia  Komisji  Rady oraz radcy prawnego pod względem formalno-

prawnym. 



Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „ , przy  1 „wstrzymującym „  podjęła  uchwałę Nr  

VI/63/15/ w sprawie ustalenia górnych stawek  opłat za usługi  w zakresie  opróżniania   

zbiorników   bezodpływowych  i transportu  nieczystości  ciekłych. 

Uchwała Nr  VI/63/15  stanowi zał. nr   20   do protokołu. 

 

Ad. 12 ł  

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/64/15     w sprawie 

udzielenia pomocy    rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko- Pomorskiego.  

Jest pozytywna opinia Komisji Rady oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym. 

Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr  VI/64/15 w 

sprawie udzielenia pomocy    rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko- Pomorskiego. 

Uchwała Nr  VI/64/15  stanowi zał. nr  21  do protokołu. 

 

Ad. 12 m  

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/65/15  zmieniającej 

uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2015 rok.  

Jest pozytywna  opinia Komisji Rady. 

Burmistrz Miasta , w związku z  nadaniem skwerowi nazwy „Żołnierzy  wyklętych „ ,zwrócił 

się do rypińskich firm, które  wykonują  elementy plastyczne  o odkupienie   2 witaczy. 

Witacze te wróciły z reklamacji , były robione dla firmy mercedes. Będą  one złomowane . W 

związku z tym jest okazja  odkupienia po cenie złomu. 

Wnioskował o  przekazanie środków     w celu zakupu i przerobienia  tych witaczy – koszt  10 

tys. zł. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła. 

Skarbnik Miasta informowała , że w tej sytuacji  w uchwale  zmieniającej budżet  zmienią się 

kwoty wydatków i dochodów  oraz deficyt budżetowy. 

Przewodniczący Rad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  15  głosami „za „  podjęła  uchwałę Nr  VI/65/15 zmieniającą 

uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2015 rok. 

Uchwała Nr  VI/65/15  stanowi zał. nr   22  do protokołu. 

 

 



Ad 12 n 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  VI/66/15  zmieniającej  

uchwałę w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Rypin na 

lata   2015-2024. 

Z-ca Skarbnika Miasta  p. Krzysztof Pietrzak  informował, że  w ślad za wcześniejszą  zmianą  

dot. zmiany budżetu miasta  Rypin na 2015 rok  , zmianie ulegnie też Wieloletnia Prognoza 

Finansowa . 

Rada Miasta Rypin  15  głosami „za „  jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr  VI/66/15 

zmieniającą uchwałę w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy 

Miasta Rypin na lata   2015-2024. 

Uchwała Nr  VI/66/15  stanowi zał. nr 23  do protokołu. 

 

Ad.12o 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały  Nr VI/67/15 w sprawie  ustalenia  

wysokości  opłaty za wpis  do rejestru  żłobków  i klubów  dziecięcych . 

Jest opinia  radcy prawnego pod względem formalno-prawnym . 

P. Świtalska wyjaśniała, że zaistniała potrzeba uchwalenia tej uchwały. Pojawiła się osoba 

zainteresowana. Kompetencją Rady jest ustalenie opłaty za wpis. Opłata ta może wynosić 

nawet 50  % , w projekcie uchwały zaproponowano 45  %. 

Radny p. Sobierajski zgłaszał wniosek o obniżenie tej opłaty dla osoby rozpoczynającej taką 

działalność do 20  %. Jego zdaniem Samorząd powinien być przyjazny dla przedsiębiorców. 

P. Świtalska dodała tylko, że zainteresowaną osobą jest osoba spoza Rypina, która wstępnie 

wyrażała zgodę na  45  %  opłatę. 

P. Sobierajski podtrzymał swój wniosek, Przewodniczący Rady poddał więc go pod 

głosowanie.  

Rada Miasta Rypin 4 głosami „za”, przy 9 „przeciw” i 2 „wstrzymujących” wniosek 

odrzuciła. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

Rada Miasta Rypin  11 głosami „za „, przy  4 „wstrzymujących „  podjęła uchwałę Nr 

VI/67/15 w sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty za wpis  do rejestru  żłobków  i klubów  

dziecięcych . 

Uchwała Nr  VI/67/15 stanowi zał. nr 24 do protokołu. 

 

 



Ad .13  

Wiceprzewodniczący Rady P. Sławomir Malinowski pytał, na jakim etapie znajduje się 

zaplanowana przebudowa nawierzchni i chodnika przy ulicy Zielonej, Bukowej i 11 

Listopada? Ulica Zielona ma odnogę od nr 29-41 i ta część ulicy nie została ujęta w 

inwestycjach. Jakie są szanse na ukończenie tej inwestycji?  

Pan radny, w imieniu klubu Gazety Polskiej i Uniwersytetu Każdego Wieku, zaprosił na 

emisję filmu „Dama” w dniu 10 czerwca b.r. w Urzędzie Miasta. 

Radny  p.  Murawski pytał, ile jest wyroków eksmisyjnych i za ile lokali miasto płaci, jaka 

jest to kwota w skali miesiąca jak i roku? Pytał ponadto, na jakim etapie znajduje się studium 

kierunków uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego dla miasta Rypin w kontekście 

ulicy Dworcowej i Koszarowej. Przypomniał, że w roku minionym mieszkańcy zwrócili się z 

pismem w tej sprawie do Rady.  

Radna p. Górecka dziękowała Burmistrzowi za zorganizowanie spotkania z mieszkańcami ul. 

Lissowskiego w sprawie uregulowania własności działki.  

Z kolei radna p. Federowicz nawiązała do nowopowstałego bloku przy ul. Dworcowej, w 

kontekście bloków Spółdzielni Mieszkaniowej. Apelowała o zorganizowanie spotkania z 

prezesem i zarządem Spółdzielni, ażeby te bloki zostały ocieplone i wykonana została 

elewacja.  

Radny p. H. Żywocki pytał ,czy coś się dzieje w temacie przebudowy skrzyżowania 

Kościuszki-Lipnowska ?   

Radnemu  p. Nowatkowskiemu nasunęła się refleksja nt. firm realizujących inwestycje na 

terenie naszego miasta. Inwestycje wykonują firmy zewnętrzne, czy więc są wygórowane 

specyfikacje i stawki. 

Przewodniczący Rady pytał, na jakim etapie jest projekt oświetlenia ul. Polnej? Pytał też o 

lokalizacje szaletu miejskiego i w jakim czasie to nastąpi. Ponadto prosił Burmistrza, żeby we 

wtorki, wydzielić kącik dla dzieci. 

Radny p. Sobierajski nawiązał do natężenia ruchu w naszym mieście, związanego z 

nowopowstałą mieszalnią pasz w strefie ekonomicznej. Chodzi tu przede wszystkim o 

transport ciężki. Pytał więc czy coś się zmieniło, żeby w nowej perspektywie rozdania 

środków unijnych pozyskać środki na budowę drogi, która rozwiązałaby problem ruchu w 

mieście. W tym miejscu p. Sochacki zauważył, że  firma Cedrob cały transport będzie 

kierowała w kierunku Mławy, gdyż tam będą składane wyprodukowane pasze. Tak więc 

raczej transport ciężki nie będzie odbywał się w centrum miasta.  



Radny T. Dworzyński podziękował Burmistrzowi za spotkanie z mieszkańcami ulicy Łącznej 

i rzetelną informację. Pytał też, czy kamery, które są ustawione na ul. Nowy Rynek, na 

rondzie, na skrzyżowaniu ul. Warszawskiej, w znaczący sposób wpływają na poprawę 

bezpieczeństwa w naszym mieście? 

Radny T. Szczęsny pytał  z kolei, czy jest możliwość wykonania chodnika po stronie ul. 

Mławskiej od Domu Dziecka do tablicy z napisem „Godziszewy”. Chodzi o pas przydrożny, 

odcinek około 250 m. Nie ma pobocza, co stwarza niebezpieczeństwo dla poruszających się 

tam osób.  

Radny J. Chojnacki informował, że są skargi mieszkańców ul. Dłutka, parkujących 

samochody na chodniku, (przecinanie przewodów, kradzież paliwa). Apelował o monitoring, 

doświetlenie tego miejsca i zwiększenie patroli służb mundurowych.  

     

Ad .14 

Wiceprzewodniczącemu  Rady p. Malinowskiemu   w temacie  ukończenia inwestycji na ul 

Zielonej  wyjaśnień  udzielał   Prezes PK  KOMES p. Marynowski.  Informował, że stan 

kanalizacji na tych ulicach jest opłakany i aby zrobić nawierzchnię należy dokonać renowacji 

deszczówki wykładziną ciasno-pasową. W bieżącym roku dokona się renowacji od  ul. 

Willowej do ul.  Zielonej oraz część  ul. Bukowej.  

Ponadto p. Kosiński, informował, że na ul. Zielonej w odnodze nr 29-41 znajduję się podłoże 

z płyt betonowych, w związku z tym istnieje możliwość wykonania tego odcinka kostką 

polbrukową, lecz w terminie późniejszym.  

Następnie p. Burmistrz informował, że kilka prac będzie wykonywanych jednocześnie, gdyż 

ta metoda jest bezinwazyjna. W sprawie przetargu Miasto Rypin będzie się spieszyć, lecz 

specyfikacje trzeba odpowiednio przygotować.  

Kierownik Wydziału Inwestycji p. Kosiński wyjaśniał sprawę oświetlenia przy ul. 

Ogrodowej. Jest wybrany wykonawca i podpisana umowa, termin zakończenia prac to 30 

września br. Jest jednak problem, dwie osoby, zarządzające współwłasnością działki nie 

odbierają  korespondencji i nie można się z nimi skontaktować. Jeśli miasto nie otrzyma 

zgody od tych dwóch osób, zostanie wykonany ten odcinek bez trzech lamp.  

Jeśli chodzi o chodnik przy ul. Mławskiej, miasto występowało do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w tej sprawie. Jest problem, gdyż nie ma tam kanalizacji i odwodnienie 

odbywa się poprzez rów i trzeba by wykonać przepompownię. Zarząd Dróg Wojewódzkich 

dwukrotnie odmawiał realizacji tej inwestycji. Jeżeli chodzi o oświetlenie ul. Polnej, 

inwestycja ta będzie realizowana, w najbliższym czasie zostanie wyłoniony wykonawca.  



Burmistrz Miasta  p.  Paweł Grzybowski  odpowiadał na pytania państwa radnych:  

- panu Waldemarowi Murawskiemu odnośnie polepszenia sytuacji mieszkaniowej-  

  mieszkania otrzymały 24 rodziny, które spełniały potrzebne wymogi.  

- podziękował również p. Barbarze Góreckiej za zaangażowanie w spotkania z mieszkańcami. 

- prosił o to, aby państwo radni brali krótkie urlopy, gdyż będą prace związane z ul. Łączną,  

   zaczynają się również wykopy gruntów oraz po ekspertyzach rozpoczęta zostanie ul. Lisiny.  

- w odpowiedzi na pytanie p. Federowicz, informował, że Prezes Spółdzielni występował już    

   o wpisanie części bloków do programu rewitalizacji. Jednak ten program już się skończył,  

   lecz miasto postara się go na nowo wprowadzić.  Prezes planuje rewitalizację pierwszych  

   budynków  w tym roku, 

- odpowiadając p. Żywockiemu , inwestycja przebudowy skrzyżowania  Lipnowska –  

  Kościuszki  miała być zaczęta już jesienią zeszłego roku, jednak wystąpiły błędy  

  projektowe. Została podjęta nowelizacja projektu, lecz zabrakło na realizację 300 tys. zł.  

-  co do zapytania  p. Nowatkowskiego informował, że Rypińskie firmy wykonywały remonty   

   ulic Mławska 39, Mławska 37, Mławska 35. Nasze firmy są bardzo często  

   podwykonawcami.   Nie mamy jednak w mieście firmy, która ma sprawną ekipę. Poza tym     

   rypińskie firmy  mimo wielu ogłoszeń nie przystępują do przetargów,  

-  co do szaletu, to taki szalet   z prawdziwego zdarzenia powstanie na Nowym Rynku, kosz  

   tej inwestycji to ok. 70 tys. zł, burmistrz  dodał, że  pomyśli nad mebelkami dla dzieci, które  

   będą wystawiane w każdy wtorek podczas przyjmowania interesantów,  

-  odpowiadając  p.  Sobierajskiemu , informował, że budowa obwodnicy w Rypinie jest za  

   dużą inwestycją, a miasto nie może liczyć na jakiekolwiek finansowe wsparcie, 

 - odnośnie  zwiększenia  monitoringu , trzeba pomyśleć o dodatkowym pracowniku na etacie,   

   jednak na chwilę obecną miasto jest bezpieczne.  

 

 

Ad .15 

Przewodniczący   Rady Miasta  zamknął  obrady VI sesji. 

Płyta z nagraniem obrad sesji  stanowi integralną część protokołu. 

 

 

Protokołowała :                                                        Przewodniczący  Rady Miasta  

 

 Mariola  Małecka                                                          Jarosław    Sochacki  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


